
 
 

 

UCHWAŁA NR VI/102/19 

SEJMIKU WOJEWÓDZTWA WIELKOPOLSKIEGO 

z dnia 29 kwietnia 2019 r. 

w sprawie przyjęcia stanowiska Sejmiku Województwa Wielkopolskiego wobec braku podjęcia 

adekwatnych działań Rządu Rzeczypospolitej Polskiej na strajk w oświacie. 

 

Na podstawie § 16 ust. 2 Statutu Województwa Wielkopolskiego (t.j.: Dz. Urz. Woj. Wielk. z 2018 r., 

poz. 8635) Sejmik Województwa Wielkopolskiego postanawia, co następuje:  

 

§ 1.  

Przyjmuje się stanowisko Sejmiku Województwa Wielkopolskiego wobec braku podjęcia adekwatnych 

działań Rządu Rzeczypospolitej Polskiej na strajk w oświacie. 

 

§ 2.  

Stanowisko, o którym mowa w § 1 postanawia się przekazać Prezesowi Rady Ministrów. 

 

§ 3.  

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

 

§ 4.  

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

  



 

Stanowisko Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

wobec braku podjęcia adekwatnych działań Rządu Rzeczypospolitej Polskiej 

na strajk w oświacie. 

Od długiego czasu, z olbrzymim niepokojem obserwujemy, jak Minister Edukacji Anna Zalewska 

i cały polski rząd pogrążają polski system edukacji. Ostatnie wydarzenia i zawieszony 

bezterminowo strajk nauczycieli i pracowników oświaty obnażyły całkowity brak zrozumienia dla 

problemów i oczekiwań nie tylko tego środowiska, ale również rodziców i uczniów, którzy 

w wielu miastach wyszli na ulice miast okazując swoje poparcie dla postulatów strajkowych. 

Wszystkim uczestnikom systemu, a więc nauczycielom, rodzicom i przede wszystkim dzieciom 

i młodzieży została narzucona nieprzygotowana i niepotrzebna zmiana, za którą najwyższą cenę 

zapłaciły roczniki kończące właśnie szkołę podstawową i wygaszane gimnazjum. 

Nauczyciel przestał być mistrzem, a stał się urzędnikiem kontrolowanym przez różne organy 

i poddanym bezustannej krytyce za zbyt obszerny materiał, liczne zadania domowe, brak czasu na 

powtórki. Cała niechęć rodziców i dzieci do przeładowanego programu szkoły i konieczności 

realizacji trzech lat w dwa spadła na osoby, które zostały wykluczone z ustalania nowych zasad 

wymyślonych przez ministerstwo. Co więcej, długo nie można było uzyskać nazwisk osób 

odpowiedzialnych za przygotowanie podstawy programowej. Ministerstwo udostępniło je opinii 

publicznej dopiero po oddaleniu skargi kasacyjnej złożonej do Naczelnego Sądu 

Administracyjnego, czyli wyczerpaniu całej ścieżki prawnej. 

Zarówno rodzice, sami uczniowie, jak i nauczyciele widzą potrzebę zmian. Spontanicznie 

i oddolnie organizowane są w całym kraju Narady Obywatelskie o Edukacji, gdzie to trzy 

zainteresowane strony spotykają się na moderowanej debacie, by dzielić się pomysłami 

i potrzebami. 

Bez godnego wynagrodzenia nie można jednak oczekiwać, że do zawodu będą garnąć się ludzie, 

którzy czują powołanie do uczenia. Dlatego apelujemy o natychmiastowe podjęcie rozmów, 

uczciwych rozmów nad spełnieniem postulatów ludzi, którzy wpływają na życie każdego 

obywatela Rzeczypospolitej Polskiej. 

Działania Ministerstwa Edukacji Narodowej, rządu i parlamentarzystów PiS, a w rezultacie 

i Prezydenta RP, sprowadziły się do siłowego rozwiązania doraźnego problemu jakim stało się 

przeprowadzenie egzaminów gimnazjalnych i ósmoklasistów, a także klasyfikacja maturzystów. 

Rząd zamiast dialogu stworzył „na kolanie” ustawę, dającą uprawnienia oświatowe osobom 

niekompetentnym w tym zakresie. Głośna debata na Stadionie Narodowym, bez dopuszczenia 

choćby przedstawiciela Rzecznika Praw Obywatelskich, stała się jedynie elementem propagandy 

i nie miała nic wspólnego z rzetelną pracą nad edukacją. 

Istotą rozwiązywania wszelkich sporów jest dialog.  Nie ma rzetelnego, uczciwego dialogu 

minister Zalewskiej i rządu z protestującymi. O ten dialog się upominamy - my, Radni 

Województwa Wielkopolskiego podejmujący tę uchwałą. Apelujemy, aby zawód nauczyciela 

zaczął być traktowany jak na to zasługuje: z godnością i odpowiedzialnością. Edukacja jest 

najważniejszą sprawą w kraju, bo jest powszechna, a jej jakość wpływa na każdą dziedzinę życia. 

Oczekujemy od Prezesa Rady Ministrów zaangażowania w temat i podjęcia rozmów 

z przedstawicielami związków zawodowych.  

 


